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Na osnovu alana 69 stay 2 Poslovnika Skupetine Crne Gore, Odbor za ekonomiju,
finansije i buthet, sa sjednice oddane 1. oktobra 2012. godine, podnosi

IZVJEtTAJ

o razmatranju REALIZACUE ZAKUUCAKA SKUPgTINE CRNE GORE (BROJ: 00-72/12-2/24)
POVODOM RAZMATRANJA OSTVARIVANJA ZAKUUOAKA SKUPgTINE CRNE GORE POVODOM
DONOgENJA ODLUKE 0 POTVRDIVANJU ODLUKE 0 PREUZIMANJU DUGA AD KOMBINATA
ALUMINIJUMA PODGORICA (BROJ: 00-72/12-2/13)

I Skupetina Crne Gore, na sjednici odr2anoj 8. juna 2012. godine, donijela je zakljuoke
kojima se, izmedu ostalog, poziva Vlada da najmanje petnaestodnevno izvjeetava Odbor za
ekonomiju, finansije i bud2et o stepenu realizacije zakljuoaka koji se odnose na AD Kombinat
aluminijuma Podgorica (KAP). Polaze61 od navedenih• zakljuoaka, ministar ekonomije, dr
Vladimir Kavario, u svojstvu predstavnika Vlade, po tree' put, obavijestio je Odbor o
aktivnostima koje su u meduvremenu preduzete.

Ministar ekonomije, istakao je da je Elektroprivreda Crne Gore (EPCG) smanjila isporuku
elektriOne energije RAP-u zbog potra2ivanja od oko 55 miliona eura, i ukazao da se EPCG
nije odluoila da RAP iskljuoi sa napajanja, ve6 je smanjila isporuku struje na 84 MW/h. Na
ovaj naoin o ,bezbijedila je da dodatno ne uvozi skupu energiju iz inostranstva i time smanjila
gubitke kompanije.
Ministar Kavarie je, takode, ukazao da pored ponude njemaoke kompanije HGL postoji i
ponuda turske kompanije To Oelik koja je, preuzela 2eljazaru AD Nikeio, kao i da Vlada
o -bekuje konkretne ponude vezane za RAP od obije kompanije. Takode, je istakao da je

1.
.,javnost ve6 upoznata sa inicijativom njemaeke BAGR grupe da upravlja KAP-om, all da su
uslovi za saradnju limitirani, s obzirom da se njen zahtjev odnosi na uspostavljanje i
oddavanje menad2menta, to u datim okolnostima ne rjeeava probleme.
Ministar Kavarit je naglasio da postoje dva brza rjeeenja za RAP, a to su novi investitor
steaaji i naveo da je Vlada dobila precizno zadu2enje od Skupetine da pokuea da izbjegne
steaaj jet bi u torn slubaju odmah dole na naplatu garancije, a morala bi da se prekine
proizvodnja.
Takode, konstatovao je da su za dugoroanu oddivost KAP-a neophodne investicije u preradu,
boksite i proizvodnju glinice, kao i investicije u izgradnju sopstvenog energetskog izvora.
Imajudi u vidu sastanak oddan 24. jula 2012. godine izmedu predsjednika Odbora za
ekonomiju finansije i budiet, predstavnika Vlade I predstavnika DRI. na  kom je sagledana
moguOnost ukljuOivanja DRI u reviziju poslovanja AD Kombinata aluminijuma Podgorica,
ukazao je da bi bib o cjelishodno da se ova institucija ukljuoi u navedeni proces.



SigDNIK ODBORA
sari	 amjanovia

II Tokom rasprave postavljena su pitanja koja su se odnosila na: moguanost obezbjedivanja
novog menad2menta imajuoi u vidu ponudu BAGR grupe, opciju konverzije dugova i
vlasniekog ueeka EPCG u Kombinatu aluminijuma Podgorica imajudi u vidu da su
potra2ivanje EPCG prema RAP-u preko 55 miliona eura, visinu duga RAP-a prema ostalim
dobavljaaima, realizaciju skupetinskog zakljuoka 5 koje se odnosi na preduzimanje
odgovarajuoih mjera da ne bi doelo do pada garancija prema VTB band, visinu ukupnog
duga koju je RAP napravio od februara 2009. godine kao i etetu koju bi taj dug prouzrokovao
na repro - lanac u Crnoj Gori. Poslanike je, takode, interesovalo, da h óe gradani podnijeti
troeak socijalnog programa za viekove radnika u KAP-u jer ruski partner, CEAC, nije
zainteresovan za rijeeavanje ovog problema.

III U raspravi o aktivnostima Vlade u cilju realizacije skupetinskih zakljueaka iznijeta su
razliaita mieljenja i stavovi koji se mogu rezimirati na slijedeoi naein

a) Vladine aktivnosti od donoeenja skupetinskih zakljuoaka, izmedu ostalog, rezultirale . su i
povedanjem duga RAP - a, naroCito duga prema EPCG. Ocjenjeno je da Vlada nema
neophodne mehanizme za rjeeavanje unutraenjih kontroverzi vezanih za RAP i
"prepletenih" odnosa sa partnerima i da nije u stanju da u kratkom roku raskine
partnerstvo sa CEAC-om;

b) Intenzivno se radi na rjeeavanju svih problema i u RAP-u se ne provodi tiho gatenje, yea
racionalizacija troekova. Naglaeeno je da steoaj joe uvijek ne predstavlja adekvatno
rijeeenje jer bi u torn slueaju odmah na naplatu dole garanclje, to predstavlja rizienu
opciju za Crnu Goru. 

c) S obzirom da je EPCG smanjila isporuku elektrione energije RAP-u sa 124MW/h na 84
MW/h zbog duga od oko 55 miliona eura, ukazano je na moguonost da se izvrei
konverzija duga RAP-a prema EPCG u akcijski kapital.

d) Joe jednom je ukazano da je neophodno da se Dr2avna reviiorska institucija ukljuOi u
reviziju poslovanja AD Kombinata aluminijuma Podgorica, naro ito u dijelu koji se odnosi
na garancije.
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